

DOCUMENT #32

Poche, m.p. to Bishop

May 3, 1868

Nro. 1803./Pr.

F. D. W.
1868

26

26.

Hochwürdigster Herr Bischof :

Laut Erlasses des hohen k.k. Ministeriums für Kultus und Unterricht vom 13. April 1868, Z. 213 haben Seine k. k. Majestät mit allerhöchster Entschliessung vom 27. April l. Js. die Wahl des Augustinerpriesters Gregor Mendel zum Abte des Augustinerstiftes in Altbrunn zur Allerhöchsten Kenntnis zu nehmen geruht.

Ich beehre mich hievon Euer Excellenz unter Beziehung auf die geschätzbare Zuschrift vom 14. April 1868 Z. 302 mit dem Beifügen in die Kenntnis zu setzen, dass ich unter Einem den erwähnten Herren Abt von diesem Hochortigen Erlasse verständige.

Genehmigen Euer Excellenz den Ausdruck der ausgezeichnetsten Hochachtung, womit ich die Ehre habe zu sein

Euer Excellenz

ergebenster Diener

Poche m.p. *aus des Statthalter*

Brünn, den 3. Mai 1868.

An Seine

des hochwürdigsten und Hochgeborenen Herrn

Bischofes in Brünn Anton Ernst Grafen Schaffgotsch

Excellenz

No 1803./Pz.

Most Reverend Bishop-

According to the decree of the higher k.k. Ministry of Worship and Instruction of April 13th 1868, Z. 213 it has pleased his k.k. Majesty to take cognizance of the supreme decision of April 27th this year, of the election of the Augustinian Priest Gregory Mendel as Abbot of the Augustinian Monastery in Altbriinn. I have the honor to inform your Excellency thereof in relation to the hon. writing of April 14th 1868 Z. 302, of the enclosed, that I have at the same time informed the mentioned Rev. Abbot of this higher decision.

Accept, your Excellency, the expression of my special high esteem. I have the honor to be the humblest servant of:

Your Excellency,
Poche m.p.

Briinn May 3^d 1868.

To his Excellency the Most Reverend and wellborn Bishop of Briinn, Count Anthony Ernest Schaffgotsch.